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Vážení spoluobčané,
Jsme v půlce roku 2024 a v drahotušských novinkách pro vás při-
nášíme informace z dění v obci v uplynulých měsících ale i po-
zvánky na akce, které nás v létě a na podzim čekají a na které vás 
touto cestou chci pozvat. Snad nás počasí nepotrápí dalšími ex-
trémy a užijeme si vše, co ke správnému létu patří.

Mnozí se ptáte, proč není dokončen celý chodník z náměstí po 
most přes Uhřinovský potok. Pod silnicí a touto částí chodníku ve-
de dešťová kanalizace, vše ve starých potrubích. Silnice a odvodně-
ní silnice ale patří Olomouckému kraji. Město nyní jedná s krajem 
tak, aby zajistilo technickou podporu a projektovou dokumentaci. 
Nepočítám s tím, že se letos chodník dokončí. Ale mělo by ještě le-
tos dojít k rekonstrukci chodníku od kostela sv. Vavřince směrem 
k restauraci U Jelena a schodů od kostela k přechodu pro chodce.

Ráda bych vás touto cestou požádala o součinnost při sečení 
trávy u parkovacích ploch. Není možné trávu poséct, pokud jsou 
zde zaparkovaná auta, protože by je kamínky odlétající při sečení 
mohly poškodit. Před příští sečí budou do těchto míst dány infor-
mační tabulky, kdy k sečení dojde. Bude li to možné, v tuto dobu 
zde neparkujte.

Pokud máte zájem o tašky na třídění odpadu /sklo, papír, plast/, 
je možné si je vyzvednout v místní knihovně.

Pohodové letní dny vám za celý Osadní výbor přeje
Jitka Krejčiříková, předsedkyně OV

PLÁN AKCÍ
ČERVENEC
26. 7.  Divadlo VENTYL – představení Panenka od 19:00 sál 

U Jelena
27. 7.  Dobová pouť u kostela od 10:00 – dobové dílny, 

malování na kamínky, 14:00 pohádka pro děti, 
14:30–17:00 soutěž o hodový koláč, 
17–19:00 Akvarel – hudební vystoupení 

 Anenská zábava na fotbalovém hřišti 
28. 7.  Slavnostní mše svatá v 10:00 před kaplí Sv. Anny na 

místním hřbitově
  Od 10:00 Dobová pouť s dílnami u kostela Sv. Vav-

řince, káva, občerstvení, malování na kamínky, 
13–15:00 zahraje cimbálová muzika Okybača 

SRPEN
31. 8.  Rozloučení s prázdninami

ZÁŘÍ
Cyklozávod pro děti – pořádá KRPŠ /termín bude upřesněn/
7. 9.  Oslavy 50. let od založení drahotušského fotbalu 

– na sokolském hřišti
24. 9. Seniorkavárna
28. 9.  Zahrádkářská výstava ovoce, zeleniny a květin 

9–16:00 v budově OV
28. 9.  Od 17:00 koncert v kostele Sv. Vavřince 

– skupina Poutníci – pořádá spolek Patriot

ŘÍJEN
5. 10.  Divadlo TYL – divadelní představení Svatba 

sňatkového podvodníka – v sále U Jelena
12. 10. Drakiáda na letišti
22. 10. Seniorkavárna
28. 10.  Vznik republiky – položení věnce k památníku před 

školou, lampionový průvod

LISTOPAD
8. – 10. 11. Výstava obrazů Moniky Ošťádalové – prostor OV
12. 11. Seniorkavárna
Výroba vánočních věnců a dekorací na OV /termín bude 
upřesněn/
Putování za světýlkem – pořádá KRPŠ /termín bude upřesněn/



Fotogalerie z dětského dne 1. června 2024
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Letošní bleskové 
záplavy se nevyhly 
ani Drahotuším
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Letošní červen provázely bouřky a přívalo-
vé deště, které zasáhly i Drahotuše. Dva-
krát se vylil Uhřinovský potok a zaplavil 
cestu směrem na Rybáře. Hasiči opakova-
ně odčerpávali vodu ze sklepů. A kluziště 
je pod vodou téměř celý měsíc.



„Při cestě na Rybáře nelze přehlédnout místní zvonici, která zde 
stojí již od roku 1848, tedy rovných 176 let. Za svou historii pro-
šla několika opravami.

V roce 1910 došlo zásluhou místních k první velké rekonstruk-
ci, další pak následovala v roce 1954 za finančního přispění p. Ru-
dolfa Šebesty, který zároveň po dlouhá léta vykonával funkci zvo-

Při cestě na Rybáře nelze přehlédnout místní zvonici

Oprava chodníku v obci
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Starý chodník Nový chodník

Nejsilnější polární záře za dvacet let
Pozoruhodný výhled se naskytl lidem po celé zemi a i u nás v Drahotuších jsme jej zaznamenali na fotkách. Český hydrometeorologic-
ký ústav uvedl, že polární záře byla nejsilnější od roku 2003. To, že byla jasně vidět, umožnila geomagnetická bouře, která v pátek 10. 
května dosáhla nejvyššího stupně. Bouři vyvolala sluneční erupce. JK

níka a to 3 krát denně. Následovala rozsáhlá oprava v roce 1987 
provedená tesařským mistrem ze Slavíče. K poslední rekonstrukci 
došlo v roce 2021, kdy byla opravena stříška. 

V současné době se jedná o jedno z posledních míst, kde se 
zvonění stále udržuje, 2 krát denně a to v poledne a večer“. 

Ing. David Tomečka, předseda OV Rybáře



Nový altánek
pro děti
Myšlenka udělat pro děti altánek, se v hlavě 
Karla Thiela zrodila již před covidem, ale 
k realizaci došlo až o pár let později. Během 
covidu doma nezahálel, ale kreslil, měřil, 
řezal a natíral. Takže nám pak v začátku roku 
2023 předložil již rozpracovaný projekt. Po-
žádal o podporu v RM paní Pavlu Tvrdoňo-
vou, OV zase pomohl s oslovením firmy Pres-
beton v Drahotuších, kde nám pan Spurný 
dal zdarma veškerou dlažbu, a v Presbetonu 
ve Slavíči zase obrubníky s velkou slevou. 
Sám Karel pak s několika ochotnými kama-
rády celou stavbu zrealizoval. Takže dík za 
pomoc patří Tomáši Válkovi, Pavlu Šmidlovi, 
Bohumilu Thielovi a také firmě Dlažby R. Ko-
řistka, který pomohl s pokládkou dlažby. 
Firma Ekoltes natřela a opravila stávající la-
vičky a nechali jsme přidat i houpačku pro 
menší děti.

 Ráda bych touto cestou poděkovala také 
panu Kubáčovi, který pravidelně seče trávu 
v okolí dětských prvků. Celé dětské hřiště 
u nádraží je v zeleni a je moc pěkné, ale bez 
pravidelné údržby by tomu tak nebylo. 

V neděli 16. června jsme společně mohli 
předat altánek do užívání místním dětem, 
jako dodatečný dárek ke Dni dětí. A dětí se 
sešlo opravdu hodně. Společně si zazpíva-
ly, přednesly básničky, zahrály si připrave-
né hry a provětraly skluzavky, houpačku, 
kolotoč i pískoviště. Všem jim přejeme, ať si 
krásné dětské hřiště i s novým altánkem 
užívají. J. Krejčiříková OV Drahotuše
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Den matek 2024
V úterý 7. května jsme pro maminky připravili malou oslavu v po-
době „Dne matek“. Pro tuto slávu jsme zvolili prostor naší nové 
tělocvičny a účinkujících i diváků bylo plno.

Každá třída si připravila krátké vystoupení. Zpívalo se, tanči-
lo, hrálo na klavír i kytary, a dokonce bylo i divadelní představe-
ní. Všichni chtěli předvést to nejlepší.

Na závěr se všichni žáci převlékli do našich žlutých barev, na-
stoupili na sportovní plochu a společně zatančili na písničku 
Waka waka. Třešničkou pak bylo obrovské žluté srdce, které sa-
mozřejmě patřilo všem maminkám. 

Mgr. Michaela Skácelová

Vážení přátelé,
děkujeme Vám za to, že s námi spoluvytváříte naši drahotuš-
skou školu. Volný čas a odpočinek jsou však nutnou podmín-
kou zdraví nás všech.

Proto přeji jménem kolektivu naší školy krásné léto Vám 
všem. Zachovejte nám přízeň a ve školním roce 2024/2025 se 
těšíme na další spolupráci.

 Mgr. Dagmar Pospíšilová,
ředitelka školy

Školní zahrada – naše přírodní učebna
Projekt revitalizace školní zahrady nazva-
ný „Školní zahrada – naše přírodní učeb-
na“ se posunul o další krůček k vytouže-
nému cíli. Vytvořili jsme vyvýšené záhony 
z dřevěných palet pro pěstování zeleniny 
a okrasných rostlin, kamenný záhon pro vý-
sev luční louky, která bude lákat opylovače. 
Založili jsme místo pro vytvoření kompostu, 
dále vysadili ovocné stromy a keře. Na za-
hradě vznikl kamenný chodník, tzv. suchý 
potok, koutek pro bylinky a okrasné rost-
liny. Naše škola získala před lety ocenění 
„Přírodní zahrada“ a můžeme se k tomuto 
úspěchu opět hrdě hlásit. 

Neudělali bychom tolik práce bez vydatné 
pomoci našich šikovných dětí, přátel a spon-
zorů školy. Díky jejich snaze a obrovskému 
nasazení získal sen o zahradě, která nabídne 

arboretum“ jsme získali 18 000,– Kč) a dále 
Město Hranice („Meteoextrémy našeho kra-
je“ 6 500 Kč, „Školní arboretum“ 10 000 Kč). 
Finanční prostředky budou použity na nákup 
učebních pomůcek, badatelských potřeb, 
dalekohledů, semen, ovocných stromů, ke-
řů a meteostanice.

O další rozvoj naší školní zahrady bude-
me tedy usilovat i v budoucnu.

Mgr. Petra Sedláková

našim dětem bohatou inspiraci k výuce a zá-
zemí pro volný čas, konkrétní podobu.

V letošním školním roce jsme požádali 
o granty Olomoucký kraj (na projekt „Školní 



Besedy pro rodiče
V letošním školním roce jsme se rozhodli pořádat v rámci preven-
ce rizikového chování žáků besedy pro rodiče. Důvodem bylo in-
formovat je o jevech, se kterými se ve škole setkáváme, případně 
o nebezpečích, která v dnešní době na děti číhají na každém kro-
ku. Na tyto akce zveme odborníky na daná témata.

Úvodní beseda byla zaměřena na první psychologickou pomoc, 
protože se i u našich žáků setkáváme s tím, že jsou smutní, pláčou, 
nezvládají stresové situace, bojí se něčeho atd. Paní psycholožka 
PhDr. Věra Neusar objasnila rodičům definici stresu, traumatu a fun-
gování mozku ve stresu. Ukázala možnosti, jak zvládnout vlastní 
stres, jak poskytnout emocionální první pomoc ostatním pomocí 
snadno použitelných technik. Představila zúčastněným sadu pěti 
jednoduchých kroků pro samoregulaci a emoční první pomoc.

Cílem druhé besedy bylo seznámení zúčastněných s tématem 
návykových látek, které jsou dětem lehce dostupné (automaty, 
internet). Děti zkouší, kombinují různé látky a netuší, jaké to mů-
že mít následky, jak lehce vzniká závislost. Byly zmíněny nejen al-
kohol, tabákové výrobky, ale také kratom, HHC a spousta dalších 
látek, které se nově objevují. Pozvání na tuto besedu přijali od-
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borníci z řad Policie ČR, por. Mgr. Lenka Vanková a Bc. Ondřej Ba-
lódy, kteří zasvětili rodiče do dané problematiky a zodpověděli je-
jich dotazy.

V následujícím školním roce 2024/2025 bychom chtěli v těch-
to besedách pokračovat, uvítali bychom však větší zájem ze stra-
ny rodičů i veřejnosti. Mgr. Taťána Parmová

Den s olympionikem = famózní zážitek
Stali jsem se jednou ze 14 základních škol 
z České republiky, která měla možnost při-
vítat na své půdě olympijskou manažerku 
sportovního projektu Šárku Kašpárkovou 
s několikanásobnou mistryní Evropy v plá-
žovém volejbale, taktéž účastnicí olympij-
ských her, Evou Celbovou-Ryšavou.

Tyto legendy sportu přijely v květnu s vý-
chovně-vzdělávacím programem do draho-
tušské školy. Pro žáky bylo v rámci tohoto 
projektu připraveno bohaté a pestré dopo-
ledne, ve kterém nechybělo sportování, be-
seda s olympioničkou a také autogramiá-
da hvězd.

Do projektu Olympijský víceboj je za-
pojeno 1300 základních škol a my jsme 
svým aktivním přístupem k podpoře sportu 
a sportování dětí byli vybráni pro propaga-
ci sportu ve škole. Naši žáci opakovaně 
a pravidelně ve svých hodinách tělesné 
výchovy plní disciplíny Olympijského více-
boje a Odznaku všestrannosti. Několikrát 
jsme již byli oceněni zlatou nebo stříbrnou 
medailí za aktivní přístup k tomuto projek-

tu nebo peněžitou odměnou pro nákup 
sportovního vybavení.

I letos v závěru školního roku ti nejmen-
ší obdrží analýzu svých sportovních výsled-
ků a doporučení vhodného sportu ke svému 
dalšímu rozvoji. Starší žáci dle svých výsled-
ků budou za své výkony oceněni pamětní 
mincí z České mincovny, která jim bude při-
pomínat, co ve sportování v rámci výuky do-
kázali. Letos máme celkem 25 oceněných, 
mezi nimi i jedno diamantové ocenění za 

špičkové sportovní výkony. Všichni žáci jsou 
motivováni, nyní i touto návštěvou legend, 
mají možnost se zlepšovat a dosahovat tak 
vyšších cílů dle počtu bodů za 10 disciplín. 

Sportovní akce Den s olympionikem byla 
pro děti nejen obrovským zážitkem, ale ta-
ké impulsem, že naše školní sportování má 
cíl, který se při zvýšeném úsilí, ač se ponej-
prv zdá jen snem, může stát skutečností.

Famózní zážitek nejen pro žáky, ale 
i všechny přítomné. Mgr. Iveta Mertová



Cirkusové vystoupení v MŠ Drahotuše
V květnu letošního školního roku jsme s dětmi připravili pro rodi-
če a prarodiče cirkusové vystoupení. Na nově vybudované přírod-
ní školní zahradě jsme poprvé využili pro odpolední akci s rodiči 
zahradní altán, který se proměnil v cirkusové šapitó.

Děti se pomocí krásných kostýmů a malování na obličej proměni-
ly v klauny, provazochodkyně, tanečnice, akrobaty, fakíra, kouzelní-
ka, vyvolávače hadů, mažoretky, akrobaty, koně, lvy a spoustu dal-
ších cvičených zvířat. Při příchodu do cirkusu si rodiče vyzvedli lístky, 

děti jim je orazítkovaly a mohli se cirkusově vyzdobenou zahradou 
přesunout až k šapitó. Po skončení pestré přehlídky plné hudby, tan-
ce a cirkusových kousků na všechny čekala odměna v podobě pikniku.

Všem šikovným maminkám touto cestou děkujeme za spolu-
práci při přípravě pohoštění, které bylo velmi bohaté a pestré. Po 
kladných ohlasech od rodičů jsme se vystoupení rozhodli v červnu 
dvakrát zopakovat, a to pro nejmladší školáky a pro místní senio-
ry. Doufáme, že se jim vystoupení bude líbit tak, jako rodičům. 

Kurz přežití ve světě financí
Žáci deváté a osmé třídy se dne 7. 5. 2024 
účastnili v rámci hodin matematiky pro-
jektového dne Kurz přežití ve světě finan-
cí. Během šesti nabitých hodin si zahráli 

na modelovou rodinu a hospodařili s pe-
nězi. Myslím, že spousta z nich si uvědo-
mila, jak je těžké v dnešní době vyjít s pe-
nězi, aby si mohli dopřát to, co by si chtě-

li koupit a vlastnit. Doufám, že jim tyto 
poznatky pomohou s hospodařením v bu-
doucím životě.
 Mgr. Kateřina Michalíková
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Výlet na zříceninu hradu Puchart
Milovníci historie i přírody se mohou těšit na výlet na zříceninu 
hradu Puchart nedaleko Potštátu. O datumu konání a trase bude 
včas informování na plakátech, na www a fb Drahotuš. Trasa pove-
de malebnou krajinou, která nabízí nádherné výhledy a příležitosti 
k odpočinku v přírodě. Na zřícenině si za odměnu opečeme buřty. 
Výlet je vhodný i pro rodiny s dětmi, pro které bude připravena ma-
lá hra s hledáním pokladu. Pojďte se s námi podívat na místo, kde 
se setkává historie s přírodou, a objevte tajemství hradu Puchart.

Koncert country skupiny Poutníci v kostele sv. Vavřince
Kulturní zážitek nabídne koncert country skupiny Poutníci, který se 
uskuteční v neděli 28. října v kostele sv. Vavřince. Začátek koncertu 
je naplánován na 17:00. Návštěvníci se mohou těšit na známé coun-
try hity i autorské písně v podání oblíbené kapely. Kostel poskytne 
koncertu jedinečnou atmosféru, která umocní hudební zážitek.

Věncování pro Šanci Olomouc
Věncování je charitativní akce s názvem Věncování pro Šanci Olo-
mouc. Tato událost se uskuteční v sobotu 23. listopadu od 9:00 
v prostorách budovy osadního výboru a bude ve spolupráci s or-
ganizaci Šance Olomouc, která pomáhá rodinám dětí s onkologic-
kým onemocněním.

Co je Věncování? Do Věncování se může zapojit každý. Pokud 
máte chuť a čas, můžete pomoci s výrobou věnců z chvojí i dalších 
přírodních materiálů pro následné dozdobení adventních věnců. 
Materiál na výrobu věnců bude k dispozici. 

Přijďte podpořit dobrou věc, setkat se s přáteli a užít si příjem-
né odpoledne plné tvoření a zábavy. Věncování pro Šanci Olo-
mouc je skvělou příležitostí, jak společně pomoci těm, kteří to 
nejvíce potřebují. Vaše účast a podpora mohou udělat velký rozdíl 
v životech dětí a jejich rodin.

Plány do budoucna
Spolek Patriot se také aktivně snaží o další zlepšování zázemí pro 
občany obce. Momentálně pracujeme na hledání vhodného dotač-
ního titulu, který by nám umožnil vybudovat přístřešek na obecní 
zahradě za zdravotním střediskem. Tento přístřešek by sloužil jako 
ideální místo pro pořádání různých akcí pro veřejnost, a to nejen 
během příznivého počasí, ale i v případě nepříznivých podmínek. 
Díky němu bychom mohli rozšířit nabídku aktivit a vytvořit pro-
stor, kde se mohou lidé setkávat. 

Spolek Patriot se těší na hojnou účast a věří, že připravený 
program potěší a obohatí život v naší obci. Každá akce je jedineč-
nou příležitostí k setkání s přáteli, poznání nových lidí a podpoře 
dobré věci. Přijďte a zažijte s námi krásné chvíle plné zábavy, 
hudby a pomoci potřebným. V. Zapatová

Spolek Patriot se snaží připravit 
zajímavé akce pro všechny 

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA
V lednu až červnu se dožili významného jubilea

80 let paní Jana Palová
 pan  Pavel Drábek
85 let paní Dagmar Grauerová
 paní  Jarmila Franková
 paní Věra Kelarová
92 let pan Jiří Kříž

Všem jubilantům gratulujeme.
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V říjnu loňského roku se 16 žen domluvilo 
a pod vedením Ivy Andrýskové začalo v no-
vé tělocvičně nacvičovat skladbu „Babí lé-
to“.

Začátky byly těžké, několik žen to vzda-
lo, ale jiné se přidaly. Takže nakonec jsme 
všechny čtyři části skladby zvládly a vydaly 
se 26. května do Hranic na Oblastní slet, 
kde jsme s dalšími ženami zacvičily ve stís-
něných prostorách házenkářské haly v Žáč-
kově ulici jednu z devíti hromadných sleto-
vých skladeb. Na náměstí a i do haly nás při-
šli podpořit rodinní příslušníci ale i mnoho 
známých.

Tady bych ráda poděkovala správci nové 
drahotušské tělocvičny, panu Václavu Taj-
slerovi za to, že nám trpělivě každý čtvrtek 
pouštěl hudbu a povzbuzoval nás občasný-
mi pochvalami.

V sobotu 15. června jsme jely do Pře-
rova, kde se již sešlo 2 500 cvičenců, aby 
předvedli všech dvanáct hromadných sle-
tových skladeb. Vystoupení bylo na fotba-
lovém hřišti, počasí nám přálo, atmosféra 
byla skvělá a diváků přišlo hodně. Byla to 
pro nás taková generálka před XVII. všeso-
kolským sletem, který je 4. a 5. července 
v Praze v Edenu.

Cvičit ale chceme dále, tak pokud se 
chcete přidat, ozvěte se.

 J. Krejčiříková

Drahotušské ženy cvičí na všesokolský slet
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První polovina roku 2024 začala pro Aeroklub Hranice netradičně 
galavečerem Letecký sportovec roku. Ti nejlepší z leteckého spor-
tu si převzali své ceny 24. února v Ústí nad Labem za přítomnosti 
kamer České televize, které tuto jedinečnou událost vysílaly živě 
na ČT sport. Mezi oceněnými se nachází i letecký trenér Petr Krej-
čiřík z Aeroklubu Hranice. Petr Krejčiřík, který má za sebou dlou-
hou kariéru v leteckém sportu, byl oceněn za svou vynikající prá-
ci jako Trenér roku 2023. Cenu mu předal velitel vzdušných sil 
AČR generálmajor Petr Čepelka a předseda Českého olympijského 
výboru Jiří Kejval. Velkolepost události potrhla účast prezidenta 
Petra Pavla.

Úspěšný start sezony 2024 na letišti

Z našeho aeroklubu se zúčastnil jeden zástupce ve třídě Klub a 5 ve 
třídě Kombi. Během 8 letových dnů se podařilo odlétat 5 soutěž-
ních úloh v relativně příznivém, i když složitém počasí.

V průběhu jara si milovníci veteránů přišli na své. Konaly se 
tradiční burzy a 25. května se uskutečnil již 12. ročník Air-auto-
-moto veteranfestu, který přilákal hojné množství nadšenců ve-
teránů. Tradiční mezinárodní setkání historických vozidel se čini-
lo nabitým programem, který mimo jiné nabídl ukázky letecké ak-
robacie, skupinové průlety i možnost vyhlídkových letů. Akce se 
letos těšila i významným hostem, jelikož nás navštívil dvojnásob-
ný mistr světa Petr Jirmus. Fotoreport je k prohlédnutí na Face-
bookové stránce Petr Steininger Foto i Aeroklubu Hranice.
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Na přelomu března a dubna se na letišti ve slovenské Nitře 
uskutečnil první závod v bezmotorovém létání letošní sezony v Ev-
ropě. Prestižní Pribina cup letos proběhl poměrně brzy, kdy ob-
vykle ještě nebývá počasí nejvhodnější pro létání s kluzáky. Závo-
dů se zúčastnil i Petr Krejčiřík, který si však s počasím, které při-
neslo vítr ze Sahary, poradil skvěle. 

V třídě Open létal s kluzákem AS 33, se kterým se v první části 
závodu držel na čtvrtém místě, které postupně vylepšoval až na 
celkové první místo!

V březnu proběhla povinná materiálová příprava, během kte-
ré se aeroklub připravil na zahájení letové činnosti, jejíž součástí 
je i výcvik nových žáků. Letos se do plachtařského výcviku zapsa-
lo několik žáků a díky rozmanitosti zkušeností s létáním jeden 
z nich již stihl úspěšně složit pilotní zkoušky a stal se tak pilotem 
kluzáků. Gratulujeme Martinovi Orságovi a přejeme kolik startů, 
tolik přistání! 

Ani piloti motorových letadel neotálejí a pilně zacvičují nové 
adepty, kteří letos ve výcviku přibyli. Mimo jiné jsme během května 
zacvičili i tři nové navijákaře pro obsluhu navijáku pro starty kluzá-
ků a jednoho pilota vlekaře, kteří jsou pro chod letiště nezbytní.

V květnu se na letišti Šumperk konal již 20. Jarní pohár Jese-
níků za účasti 56 posádek (32 ve třídě Klub a 24 ve třídě Kombi). 

Ve dnech 14. – 16. června 2024 se na letišti uskutečnil jubilejní 
50. ročník soutěže parašutistů v přesnosti přistání Moravská brá-
na. Hlavním soutěžním dnem byla sobota 15. června od 8:00 do 
19:00, kdy bylo možné letiště navštívit a sledovat výkony parašu-
tistů zblízka.

Soutěže se účastní zpravidla 20 tříčlenných týmů parašutistů 
a každý z účastníků provede během soutěže celkem 6 seskoků na 
přesnost přistání.

Informace i této i dalších akcích naleznete na našem webu 
aeroklubhranice.cz, nebo na naší Facebookové stránce Aeroklub 
Hranice, kam přidáváme fotky, videa a aktuality z chodu letiště.

Aneta Czerweková



Zimní aktivity se točily hlavně kolem naše-
ho mladého potěru. V kroužku mladých ha-
sičů máme od dubna loňského roku 16 dětí 
v průměrném věku 8 let. Podzimní a zimní 
měsíce mladí hasiči navštěvovali novou tě-
locvičnu, kde získávali fyzičku, kterou zu-
žitkují na soutěžích požárního útoku v rám-
ci VC okresního sdružení. Tento útok i přes 
nepřízeň počasí pilují na hřišti TJ Sokol. 
První křest ohněm proběhl v neděli 9. červ-
na 2024 na soutěži v Hustopečích nad Beč-
vou. Děcka v nových, krásných dresech se 
umístila na 14. místě. Na to, že to byla je-
jich první soutěž v útoku, tak to bylo více 
jak dobré. Touto cestou bychom chtěli po-
děkovat trenérům a vedoucím těchto žáč-
ků, hlavně za trpělivost, která je při práci 
s dětmi důležitá. Že naše činnost v tomto 
pololetí byla náročná, Vám útržkovitě popí-
ši dále. 

Jak se činil sbor dobrovolných hasičů Drahotuše 
v první polovině roku 2024
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Fotbal je celosvětový fenomén. Žádný ji-
ný sport nemá tolik aktivních i rekreačních 
hráčů. 

V současnosti je fotbal jako i mnoho ji-
ných sportovních odvětví především o peně-
zích a ochotě v dnešní uspěchané době, udě-
lat něco pro své tělo a pro kulturu v obci.

Během půlstoletí existence fotbalu 
v Drahotuších, prošly klubem desítky hráčů 
a funkcionářů. Před všemi, kteří se na cho-
du klubu v celé jeho historii podíleli, je za-
potřebí smeknout a připomenout si chvíle 
slavnější i méně slavné.

Na konci léta k tomu budeme mít mož-
nost. Drahotušský fotbal letos slaví pade-
sát let od svého vzniku. Oslavy proběhnou 
7. září na místním fotbalovém hřišti.

Program začne již v 9 hodin, kdy odehra-
jí fotbalové utkání mladší hráči. Od 11 ho-
din na hřiště vyběhnou proti sobě týmy že-
natých a svobodných.

Hřebem dne bude ve 14 hodin exhibiční 
utkání „starých pánů“ týmu Drahotuš proti 
výběru SIGI teamu. 

Můžete se těšit na bohatý program mezi 
zápasy, atrakce pro děti, občerstvení a po 
skončení zápasu autogramiádu všech hráčů 
SIGI teamu.

Po celou dobu oslav bude k nahlédnutí 
řada fotografií, od vzniku a výstavby hřiště, 
až po jeho současnost.

Rádi se potkáme se všemi bývalými i ak-
tivními členy, jejich rodinami a také fanouš-
ky, bez kterých by nebylo možné takto krás-
né výročí slavit.

Vážení příznivci fotbalového sportu

Těšíme se na příjemné setkání napříč ge-
neracemi. Všichni jste srdečně zváni.

Aktuální počet členů TJ Sokol Drahotuše 
je 20. Předseda svolává valnou hromadu 
alespoň 2x do roka. První valná hromada 
probíhá na jaře, kde je konzultován plán ak-
cí na kalendářní rok, počet brigád nutných 

pro údržbu areálu, případně nezbytné opra-
vy. Na poslední ke konci roku se zhodnotí 
průběh a úspěšnost činnosti.

Hřiště TJ Sokol Drahotuše užívá i spolek 
SDH Drahotuše pro trénink požárního úto-
ku. Hřiště je trvale otevřeno a využívají ho 
i děti z mateřské a základní školy.
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Dne 13. ledna 2024 se konala Výroční 
valná hromada, kde jsme si určili plán, po-
dle kterého se bude ubírat činnost našeho 
sboru v roce 2024. 

V sobotu 2. března se naše jednotka zú-
častnila školení zásahových jednotek ve 
Velké. 

23. března se starosta našeho sboru zú-
častnil okresní schůze představitelů sborů 
v Soběchlebích, kde proběhla volba nové-
ho starosty okresního sdružení.

V sobotu 30. března jsme pořádali 
19. ročník Velikonočního turnaje ve stol-
ním tenise, kterého se zúčastnilo 12. sou-

těžících. Tento turnaj vyhrál pan Babinec 
z naší obce.

V sobotu 27. dubna jsme pořádali tra-
diční každoroční sběr železného šrotu. 

V neděli 5. května se naši členové zú-
častnili mše a oslavy sv. Floriána, patrona 
hasičů.

11. května se družstvo mužů zúčastnilo 
okrskového kola soutěže v požárním spor-
tu v Radíkově. Muži to pojali po olympijsku 
– není důležité zvítězit ale zúčastnit se. 

25. května slavil sbor v Hranicích krás-
ných 150. let od založení a naši členové se 
této slávy aktivně zúčastnili.

V pátek 31. května po bouřce a průtrži 
mračen, zasahovala i naše jednotka při od-
čerpávání vody ze sklepů prováděla moni-
torování zvednutých hladin zdejších potoků.

V květnu začala firma Ekoltes provádět 
rekonstrukci fasády celé budovy naší zbroj-
nice. Konečně po letech výzev, se dočkáme 
v září nového kabátu.

Touto cestou bych chtěl poděkovat Měs-
tu Hranice, OV Drahotuše, firmě Ekohas, 
TJ Sokol, našim členům a samozřejmě Vám 
spoluobčanům, za pomoc a přízeň.

Za SDH Drahotuše starosta sboru 
Ladislav Koutný st.



Zveme vás:
Pouť na sv. Annu
V neděli 28. 7. bude slavnostní mše svatá 
před kaplí sv. Anny na hřbitově v 10 h.

Adorační den
Každý rok 31. 7. je náš kostel otevřen po 
celý den individuálním modlitbám, chceme 
prosit za naše rodiny, také za kněze a nová 
kněžská a řeholní povolání.

Svátek sv. Vavřince
Oslava svátku sv. Vavřince, který je patro-
nem našeho kostela, při mši svaté v neděli 
11. 8. v 8h.

Žehnání školákům
Na závěr nedělní bohoslužby 1. 9. v 8h bu-
de požehnání pro malé i větší školáky – ak-
tovku si můžete vzít s sebou.

Výuka náboženství
Děti školního věku můžete přihlásit do vý-
uky náboženství, kde se dozví o Bibli, která 
je základem vzdělanosti. Začínáme v prů-
běhu měsíce září.

Návštěvy nemocných
Pro ty, kdo již pro svůj věk nebo stáří ne-
můžou chodit do kostela na bohoslužby, je 
možno domluvit návštěvu kněze, zpravidla 
1x za měsíc.

Co jsme prožili:
Pouť rodin do Jednova
Na poutním místě Suchdol-Jednov se každo-
ročně 1. května koná pouť rodin. Jeli jsme 
autobusem společně s farníky z Jindřicho-
va a Stříteže n/L. Po bohoslužbě v poutním 
kostele se pak na hřišti konal sportovní 
program. Na zpáteční cestě jsme navštívili 
hrádek Lipová nazývaný také Špacírštejn. 
Jedná se o umělou zříceninu, postavenou 
z nasucho skládaných kamenů z polí, je vý-
sledkem několikaleté práce pana Procház-
ky z nedaleké obce Lipová.

Noc kostelů 7. 6.
Kromě samotné prohlídky kostela byl při-
praven varhanní koncert v podání paní 
učitelky Mgr. Evy Lýskové a žáků z hudební 
školy Ostrůvek snů. Letošní novinkou bylo 
vystoupení paní Markéty Poláchové, která 
za doprovodu čembala zazpívala několik 
barokních skladeb.

Pouť do Zlatých Hor a Cvilína 15. 6.
V lesích jižně od Zlatých Hor v Jeseníkách se 
nachází obnovený poutní areál, zasvěcený 
Panně Marii Pomocné – známý také pod ná-
zvem „Maria Hilf“). Druhým cílem bylo pout-

Zprávy z farnosti Drahotuše

Noc kostelů – Půlhodinka s barokní hudbou

Poutní areál Panny Marie Pomocné ve Zlatých Horách

Meditační zahrada na poutním místě Jednov

Hrádek Lipová nazývaný také Špacírštejn
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ní místo Cvilín u Krnova – dvojvěžový červe-
nobílý barokní kostel Povýšení svatého Kříže 
a Panny Marie Sedmibolestné. Tuto domi-
nantu vidíme z dálky i v noci díky působivé-
mu osvětlení. Jelikož se náš poutní zájezd 
uskutečnil po uzávěrce Drahotušských novi-
nek, nemůžeme vám přinést více informací, 
jak naše cesta probíhala. 

Děkuji vám za květinové dary na výzdo-
bu kostela, či jakoukoliv pomoc při opra-
vách kostela a fary.

Přeji vám příjemné prožití prázdnin a do-
volených. Všem vám ze srdce žehnám.
P. Mgr. Michal Zahálka, farář v Drahotuších

tel. 603 314 038, fadrahotuse@ado.cz
www.farnostdrahotuse.cz

Úmrtí v roce 2023
Karel Novák, nar. 1931
Zdeněk Zapata, nar. 1964
Hana Čadrová
Stanislav Bernkopf, nar. 1965
Jaroslav Navrátil, nar. 1933
Oldřich Mikulčák, nar. 1949
Marie Orságová, nar. 1935
Terezia Juřicová
Jiří Dvorský
Marie Zajíčková, nar. 1932
Jaroslav Volšan, nar. 1961
Milan Rybařík, nar. 1957
Jaroslav Haitl
Milan Novotný, nar. 1951
Martin Zálešák, nar. 1938
Vlasta Poláchová, nar. 1944
Radek Bartošek, nar. 1974
Jiří Ježek, nar. 1954
Jiří Hilscher, nar. 1954
Miroslava Štefková, nar. 1953
Karel Dlesk, nar. 1934
Petr Zenzinger, nar. 1979
Jiří Smutný
Stanislav Vávra 
Pavel Duda, nar. 1951
Petr Kuchyňka, nar. 1987
Jan Čejka, nar. 1960
Miroslava Vacková, nar. 1946
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Divadlo Ventyl prodloužilo sezónu
V zimně-jarní části sezóny nás diváci s ko-
medií Ať žije Bouchon! vídali na tradičních 
zastávkách, hru Panenku pak většinou na 
zcela nových místech, třeba v Novém Jičíně. 
Zde dvakrát po sobě vyprodala Beskydské 
divadlo. Máme pozvání i na třetí opakování 
a říjnový termín tam dostal i již zmiňovaný 
Bouchon. Za úspěch lze považovat i pozvání 
jedním z nejúspěšnějších českých divadel, 
Komorní scény Aréna v Ostravě.

Naše plány na počet repríz vzaly vlivem 
zvýšeného zájmu za své. Všem zájemcům 
o představení jsme se snažili vyhovět a ne-
odmítnout je a sezónu jsme prodloužili až 
do konce června. Některé štace jsme však 
museli po dohodě posunout na konec roku, 
případně až do roku 2025.

V červenci nás uvidíte i v Drahotuších 
a to v pátek 26. 7. v 19 hodin v sále U Jele-
na. Pamětníci vzpomenou, že je to dlou-
hých 10 let, kdy jsme „doma“ hráli poprvé. 
Již teď se tak můžete těšit na 49. reprízu 
Panenky, avšak upozorňujeme, že se jedná 
o večerní představení, které není vhodné 
pro děti do 15 let.

Od ledna připravujeme novou hru, dra-
ma australské autorky Hillary Bell Vlčí uko-
lébavka, kterou bychom měli v české pre-
miéře uvést 16. listopadu 2024. Náš reper-
toár tak rozšíříme a zpestříme. Licenci 

jsme pořídili na 11 představení, na scéno-
grafii poprvé spolupracujeme s výtvarným 
oddělením ZUŠ Hranice. Inscenace je urče-
na pro náročného diváka a do velkých sálů.

K. Štroncer

Český svaz včelařů – z.o. Drahotuše
Drahotušský včelařský spolek sdružuje 65 včelařů z katastru obcí Drahotuše, Mile-
nov, Klokočí, Hrabůvka, Uhřínov, Středolesí, Radíkov, Slavíč a části katastrů Hranic 
a Velké. Místní včelaři hospodaří s více než pěti sty včelstvy na téměř devadesáti 
stanovištích.

Dne 21.1.2024 se konala výroční schůze našeho spolku v hostinci U Jarky v Klo-
kočí, jako obvykle jsme se sešli v hojném počtu a mohli tak zhodnotit rok 2023 a na-
vzájem besedovat. Na den dětí 1.6.2024 se někteří naši členové zúčastnili zajíma-
vého kurzu chovu včelích matek na Včelí farmě Skalička u pana Juráně, který byl 
zároveň přednášejícím. 

I když letošní jaro přišlo velmi brzy, tak katastrofické scénaře o akutním nedo-
statku medu se určitě konat nebudou. Včely jsou na naší planetě mnohem déle než 
člověk a naštěstí si s takovým výkyvem umějí poradit. Uvidíme, jak si včely a naše 
příroda poradí se sršní asijskou, jejíž výskyt byl již v ČR zaznamenán, ale i zde jsme 
zatím optimističtí a vsazíme na preventivní opatření.

Závěrem mi dovolte popřát za drahotušskou včelařskou organizaci krásné slu-
nečné léto a spoustu hezkých zážitků.

Ing. Oldřich Toláš
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